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1. Mötet öppnas av ordförande Annica Erlandsson. 
2. Aktuellt hälsoläge presenteras av Andrea Hallberg, ansvarig tjänsteperson. äldres hälsa  

Sammanfattning:  
• Den genomsnittliga livslängden för invånarna i Fyrbodal är något lägre än snittet för 

både VGR och riket 
• HSNN har äldsta befolkningen med ett flertal kommuner där ca 1/3 av invånarna 65 

år eller äldre 
o Knappt 20 % för VGR som helhet och knappt 16 % i Göteborgs hälso- och 

sjukvårdsnämnd 
• Andelen individer 65 år och äldre med ekonomisk utsatthet har i HSNN i likhet med 

hela VGR sjunkit sedan 2015 
• Utbildningsnivån bland individer 65 år och äldre ökar kontinuerligt i både HSNN och 

VGR 
• Folkhälsoenkäten Hälsa på lika villkor visar att andelen av befolkningen i HSNN som 

upplever att de har bra eller mycket bra hälsa är något lägre än för övriga VGR, även 
för äldsta ålderskategorin, 65–84 år 

• Hälso- och sjukvårdsbarometern visar över tid att allt fler upplever att de har tillgång 
till den vård de behöver 

o Befolkningen i HSNN är mer positiva än genomsnittet för VGR 
o Överlag är de äldre mer positiva till väntetider till hälso- och sjukvården än 

yngre 
o Förtroendet för vårdcentraler bland de äldre åldersgrupperna, 70 år och 

uppåt, är högre i HSNN än för VGR som helhet 

https://infogram.com/1prvw30zr79rd7sg7zljnlvkwvum2n22lkl?live


• De vanligaste kroniska diagnoserna är ofta förekommande i befolkningen i HSNN 
jämfört med VGR som helhet bl.a. på grund av äldre befolkning 

o I jämförelse mellan de äldre åldersgrupperna, 65 år och uppåt, ses dock att 
diagnoserna psykisk ohälsa, diabetes och högt blodtryck är vanligare i VGR 
som helhet än i HSNN 

• Sedan 2016 har invånarna i HSNN haft något fler besök per invånare till både läkare 
och sjuksköterska inom Vårdval Vårdcentral 

• Nedåtgående trender över tid, oavsett ålder, gällande sjukhusvård och antal 
vårddagar per invånare i psykiatrisk och somatisk slutenvård samt antal 
akutmottagningsbesök 

o Skillnaderna mellan HSNN och VGR-snittet förhållandevis små  
o Främst de äldsta som har vårddagar inom somatisk slutenvård och 

akutmottagningsbesök medan det omvända gäller för psykiatrisk slutenvård 
där individer under 65 år dominerar 

3. Ny politisk organisation i Västra Götalandsregionen presenteras av Annica Erlandsson (S), 
ordförande i Delregional nämnd norra.  Syftet är att få:  

• Tydligare styrning 
• Mer effektivitet 
• Bättre uppföljning inom eget ansvarsområde 
• Mer fokus på strategiska frågor 
• En mer jämlik vård 

I den nya politiska organisationen är det en gemensam ägare, en strategisk nivå, en operativ 
nivå, en delregional nivå samt utförare av sjukvård.  

Uppdraget för de delregional nämnderna är nu att följa utvecklingen inom sina geografiska 
område, med särskilt fokus på nära vården. De ska föra dialoger med kommuner, 
intresseorganisationer och det civila samhället. Följa hur vårdutbudet förhåller sig till 
fastställda strategier och uppdrag i samverkan med kommuner. De ska ta initiativ till 
förändringar i strategier och uppdrag, samordna den delregionala vårdsamverkan. De ska ha 
särskilt fokus på barn och ungdomars psykiska hälsa och de mest sjuka äldre. Delregionala 
nämnderna ska initiera frågor till operativa nämnden. De ska verka för en förbättring av 
befolkningens livsvillkor och levnadsvanor i samverkan med bl a kommuner. De ska ansvara 
för VGR:s lokala arbete med mänskliga rättigheter. De ska bereda samverkansavtal till den 
operativa hälso- och sjukvårdsnämnden. De ska representera VGR i samordningsförbund 
samt följa utvecklingen och ta nödvändiga initiativ.  

Mer finns att läsa i reglementet för delregional nämnd norra: 

Delregional nämnd norra - Västra Götalandsregionen (vgregion.se) 

 

https://www.vgregion.se/politik/politisk-organisation/namnder-och-styrelser-for-halso--och-sjukvard/drn/drnn/


4. Från Färdplan – länsgemensam strategi för god och nära vård till genomförande. Finns på 
länk.  

God och nära vård - Vårdsamverkan i Västra Götaland (vardsamverkan.se) 

Mobila närsjukvårdsteam kommer att byggas upp i Fyrstad och kommer att rullas ut i 
etapper. Det hänger ihop med Trygg och säker hemgång. 

Ann-Christin Baar SPF är intresserade av att följa frågan om den nära vården och få en 
uppdatering på varje pensionärsråd.  

VGR tipsar om Närhälsans app, där man kan få snabbt svar på vårdrelatera frågor.  

5. Fyra överenskommelser: 

1. Ramavtal om läkarinsatser inom kommunernas hälso- och sjukvård 
2. Överenskommelse Samverkan vid in och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård 
3. Överenskommelse om samarbete kring personer med psykisk funktionsnedsättning och 

personer med missbruk av alkohol och droger samt spel om pengar 
4. Överenskommelse om samverkan Munhälsa – uppsökande och nödvändig tandvård  

6. Lägesrapport Fyrbodal: 

Utveckling av Vårdsamverkan Fyrbodal  

Beslut i HSN Norra om närsjukvårdsteam utgående från primärvården i hela Fyrbodal 

Beslut i HSN Norra om att möjliggöra och samordna digitaliseringsprocesser 

Frågor och inspel:  

Intresse finns att ett team från Uddevalla kommer till nästa pensionärsråd och berättar hur 
arbetet går där.  

Önskemål finns om flera möten i pensionärsråd i DRNN – kanske 4 st per år. Önskemål finns 
också om ett årshjul med tema t ex Nära vård, kultur, kollektivtrafik m m. Andra frågor kan 
också bli aktuella.  

Fråga ställdes om medborgardialoger den 13/12 2022. Svaren skickades aldrig ut. Vad hände 
där? Återkoppling önskas till de som var närvarande och pensionärsorganisationerna.  

Fråga från Ann-Britt Danielsson m fl 

Ofta får man svar när man ringer en vårdcentral att det inte finns någon tid kvar idag.  

Om man ringer flera gånger kan det hända att de ringer upp senare under dagen.  

https://www.vardsamverkan.se/omraden/god-och-nara-vard/


1177 har långa svarstider.  Önskemål finns om en äldrelinje när man ringer till en vårdcentral.  

En pensionärsorganisation har gjort en lathund för äldre som visar hur man ska göra när man 
ringer upp en vårdcentral. 

Dålig uppföljning efter demensdiagnos. Vem kan man vända sig till?   

Fråga ställdes från Ann-Britt Danielsson om bassängen i Bäckefors kan öppnas igen?  

Annica Erlandsson svarar att det är ingen sjukvårdande behandling att bada i bassäng och 
därmed är det inte Västra Götalandsregionens ansvar att driva bassänger. Frågan ställdes till 
Bengtsfors kommun om de var intresserade av att ta över ansvaret innan bassängen vid 
Bäckefors sjukhus den stängdes, men så var inte fallet.  

Kan en lösning vara att rehabiliteringsmottagningar kan skicka remisser till andra kommuner 
och bassänger t ex i Mellerud?  

Fråga ställdes om vad driftskostnaden för att driva bassängen i Bäckefors var? Svaret finns i 
underlag för HSN norra från tidigare år, då man gjorde en utredning innan beslut om 
stängning gjordes.  

Nästa möte 11 september kl 14-17 samt 6 november kl 14-17 på residenset i Vänersborg.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 


